
                                                  Protokół Nr 18/08 
           z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych  
          Rady Miejskiej Białogardu odbytego w dniu 20 sierpnia 2008 roku. 
 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
Obecni według załączonej listy.  Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 11.00 
 
Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku.. 
2.Rozpatrzenie i zaopiniowanie wykonania planu finansowego Miejskiej i Powiatowej  
   Biblioteki Publicznej za I półrocze 2008 roku. 
3.Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
a) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta BIAŁOGARD za pierwsze  
    półrocze 2008r. 
b) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008, 
c) zgody na zawarcie przez Miasto Białogard umowy o dofinansowanie ze środków 
    Funduszu Szkoły podstawowej Nr 4 im. Mikołaja Kopernika Rozwoju Kultury 
    Fizycznej inwestycji polegającej na budowie hali sportowej przy Gimnazjum Nr 1 
    w Białogardzie, 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych  
    prowadzonych przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów,  
e) zmieniająca uchwałę – Akt Założycielski Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie, 
f)  zmieniająca uchwałę – Akt przekształcenia Szkoły  Podstawowej Nr 4  
    im. Mikołaja Kopernika  w Białogardzie, 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci gimnazjów publicznych prowadzonych  
    przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów, 
4.Sprawy różne. 
5.Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Przebieg posiedzenia komisji był następujący: 
 
Ad 1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 
Po przywitaniu posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący komisji – Janusz Turnik. 
Wprowadzono do porządku posiedzenie projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie  
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości – druk Ł.  
Przegłosowano porządek wraz ze zmianą: 
za - 5 (jednogłośnie ). Po przyjęciu porządku przystąpiono do jego realizacji. 
 
Ad 2 Rozpatrzenie i zaopiniowanie wykonania planu finansowego Miejskiej 
         i Powiatowej  Biblioteki Publicznej za I półrocze 2008 roku. 
 
Przewodniczący komisji – powiedział, że w związku z urlopem dyrektora biblioteki w 
posiedzenie bierze udział delegowana główna księgowa firmy. 
Radni otrzymali stosowny materiał na piśmie , czy są jakieś zapytania. 
Dyskusja: 
Bogusław Stanczewski – powiedział, że należy doprowadzić do niezwłocznego spotkania 
dyrektora Centrum Kultury i spotkań Europejskich z dyrektorem Miejskiej i Powiatowej 
Biblioteki Publicznej. 
 



 
Ad 3 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
        
a) zgody na zawarcie przez Miasto Białogard umowy o dofinansowanie ze środków 
    Funduszu Szkoły Podstawowej Nr 4 im. Mikołaja Kopernika Rozwoju Kultury 
    Fizycznej inwestycji polegającej na budowie hali sportowej przy Gimnazjum Nr 1 
    w Białogardzie druk –F. 
Przedstawił: Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego i spraw Społecznych,  
Piotr Janowski. 
Powiedział, że Miasto otrzymało 1.500.000 zł w 3 transzach. 
Z Bankiem Gospodarstwa Krajowego będzie podpisana umowa i dlatego potrzebna jest ta 
uchwała Rady Miejskiej. 
Przegłosowano projekt uchwały: 
za – 5 ( jednogłośnie ) . Opinia pozytywna. 
 
b) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta BIAŁOGARD za pierwsze  
    półrocze 2008r.druk-A 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka. 
Budżet po stronie dochodów zrealizowano w kwocie 28.697.695,96 zł, co stanowi 53,9% 
planu. Wydatki zrealizowano w kwocie 26.298.553,73 zł, tj. 43,7% planu. Plan wydatków 
majątkowych wykonano w 32%. Zadania własne zostały zrealizowane, pierwsze półrocze 
2008 r. zamyka się  nadwyżką w kwocie 2.399.142,23 zł. 
W  II półroczu może zabraknąć środków finansowych. Inflacja za I półrocze wynosi ponad 
4%, co rzutuje na koszty bieżące. Jest wzrost opłat za energię elektryczną  i gaz. 
Trzeba będzie dokonać stosownej korekty budżetu Miasta na rok 2008. 
Dyskusja: 
Józef Leszczyk – zapytał, czy Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła już opinię. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że jeszcze nie. 
Józef Leszczyk – powiedział, że na stronie 18 w Alkoholówce po zmianie jest kwota 
130.000zł , na stronie 38 jest zmiana ponad 2 miliony złotych w Zarządzie Budynków 
i Lokali Komunalnych., na stronie 43 pojawił się zapis’ 
Skarbnik Miasta – jest boisko przy Gimnazjum Nr 1 oraz plac zabaw, plan finansowy 
przygotował dyrektor ZB i LK. , Te środki przekazano nam na rachunek bankowy. 
Przewodniczący komisji – zapytał, dlaczego umowy podpisano wcześniej. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że nie wie. O to prosi pytać dyrektora MOPS 
 i Burmistrza Miasta. 
Józef Leszczyk – na stronie 44 przekazano środki  z Profilaktyki Alkoholowej 
stowarzyszeniom w konkursie ofert.  
Burmistrz Miasta – powiedział, że Starosta zawarł porozumienie. Kwotę 20.000 zł 
przekazano Domowi Kultury i Poradni Pedagogicznej. 
Skarbnik Miasta – powiedziała, że Miasto nie traci kontroli, gdyż oni muszą się z tego 
rozliczyć. 
Bogusław Starczewski –powiedział, że oferta została złozona w stosownym trybie  
 i rozpatrzona. Radny Leszczyk po raz 3 mija się z prawda. 
Burmistrz Miasta – stwierdził, że w prawodawstwie jest domniemanie niewinności a u nas 
są oskarżenia i sugestie. 
Burmistrz nie wyprowadza środków finansowych. Zapytuje, co członek komisji alkoholowej 
ma do podziału środków finansowych. 
Bogusław Stanczewski – stwierdził, że schemat myślenia radnego Leszczyka jest nie do 
przyjęcia. 



 
Józef Leszczyk – powiedział, że w budżecie dla CIS zapisano pieniądze na stronie 50 
W budżecie powinna być przejrzystość. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że CIS rządzi się odrębną ustawą. 
Józef Leszczyk – na stronie 48 podano, że TKKF „Gryf” otrzymał 2.000zł a w  tym 
zestawieniu tego nie ma. 
Burmistrz Miasta – poinformował, że jest ogromny problem z instytucjami, które mogłyby 
poprawić . Były 3 kolegia, jedno kosztuje 1.000 zł. 
Bogusław Stanczewski – powiedział, że prosi Burmistrza, aby Pani Rudnicka z komisji 
wyjaśniła tryb przyznawania środków finansowych dla MDK i Poradni Pedagogicznej. 
Wtedy będą się jemu należały przeprosiny za to, co powiedział radny Leszczyk. 
Atak jest bowiem nieuzasadniony. 
Skarbnik Miasta – powiedziała, że klasyfikacja budżetowa nie odpowiada tym poglądom 
Bogusław Stanczewski – odpowiedział, że pytać można ale nie obrażać. 
Przewodniczący komisji  – ogłosił 5 minut przerwy. Kontynuacja obrad po przerwie. 
Burmistrz Miasta – powiedział, że w języku polskim są stosowne określenia.  
Kto mówi o wyprowadzaniu pieniędzy to nie ma taktu. Radni wypowiadając się powinni 
operować wyrazami z języka polskiego. 
Jerzy Harłacz – powiedział, że prosi o poważne traktowanie radnych. Tu padło tylko 
pytanie radnego. 
Krzysztof Jarosz – powiedział, że w przedłożonej przez Burmistrza  informacji podano 
optymistyczne cyfry, zapytał czy to jest stan faktyczny. 
Skarbnik Miasta – potwierdziła, że jest to prawda. 
Przewodniczący komisji – zapytał, dlaczego szkoły dostały po 10.000 zł na świetlice. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że szkoły musza przedłożyć plany finansowe a później 
trzeba to rozpisać na paragrafy. To co zapisano w budżecie powinno być zrealizowane. 
Burmistrz Miasta – powiedział, że jest nowe rozporządzenie Ministra Finansów w sprawie 
podatku. 
Skarbnik Miasta – wyjaśniła, ze jest komunikat z Ministerstwa Finansów. W październiku 
będą znane minimalne wskaźniki. 
Przegłosowano projekt uchwały druk A: 
za – 3, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. Opinia pozytywna. 
 
c) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 - druk G. 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta Lucyna Szymecka. 
Dyskusja: 
Jerzy Harłacz – powiedział, że prosi konkretnie przeczytać na co te środki finansowe. 
Zapisano- 300.000 zł na zakup usług remontowych. Brak jest spójności. 
Prosi o przedstawienie umowy z Wojewoda Zachodniopomorskim. 
Skarbnik Miasta – wyjaśniła, ze Wojewoda przekazuje te środki finansowe w ratach. 
Następnie okazała komisji umowę. 
Jerzy Harłacz – powiedział, że doposażenie i remont to łącznie kwota 1.070.000 zł. 
W tym: 
- 2007 r. - 470.000 zł,  
- 2008 r. - 600.000 zł. 
Na kwotę 6000.000 zł opiewa kosztorys inwestorski sporządzony w marcu 2008 roku. 
Burmistrz Miasta – powiedział, że łącznie jest to kwota 700.000 zł. Jutro ten materiał 
zostanie dany Komisji Rewizyjnej, która wybiera się na wizję do MOPS. 
Przewodniczący komisji – zapytał, czy komisja wie, że będzie organizowany dzień Romów. 
Dlaczego o tym nie informuje się komisji.  



Oczywiście odpowiedzi nie dostanie. Jest to kolejna korekta budżetu miasta,  
która nie uwzględnia jak ma wyglądać budynek w Ustroniu Miejskim. Zapytał czy to będzie 
nam dawać dochód, czy będzie dalsza korekta budżetu. Obecnie są tam prowadzone różne 
inwestycje, toczy się życie. Zapytał, czy remont w MOPS nie powinien być ujęty 
Wieloletnim Planie Inwestycyjnym.  
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że nie. Tylko `Wrota Parsęty ` były ujęte w WPI .  
Burmistrz Miasta – powiedział, że rozmawiano ażeby to rozważyć. Jest przygotowany 
materiał z Zarządu Obiektów Sportowych i Komunalnych. Najlepiej zwizytować to na 
miejscu.  
Józef Leszczyk – powiedział, że dokończenie inwestycji w MOPS będzie kosztem 
zmniejszenia wyżywienia dla osób potrzebujących. Poczekajmy na wniosek Komisji 
Rewizyjnej.  
Burmistrz Miasta – powiedział, że zapewniamy wszystko w  stu procentach. 
 Na komisjach rozmawiajmy merytorycznie.  
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że od Wojewody realizowane są zadania zlecone.  
Zastępca Burmistrza – powiedział, że środki z dotacji przychodzą w ratach.  
Musimy je zrealizować do końca roku. Dyrektor MOPS podjęła trud, wynalazła taki projekt.  
Gdy będą środki będzie dalsza realizacja. Dożywianie społeczne jest bardzo ważną sprawą.  
Przegłosowano :  
za -3, przeciw – 1, wstrzymało się – 1. Opinia pozytywna.   
 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych  
    prowadzonych przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów,  
e) zmieniająca uchwałę – Akt Założycielski Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie, 
f)  zmieniająca uchwałę – Akt przekształcenia Szkoły  Podstawowej Nr 4  
    im. Mikołaja Kopernika  w Białogardzie, 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci gimnazjów publicznych prowadzonych  
    przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów 
Przedstawił: Naczelnik Wydziału EKP, Krzysztof Stobiecki – przedstawił powyższe  
projekty uchwał  oznaczone jako druk H, I, J, K.  
Przegłosowano :  
za -3, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. Opinia pozytywna.  
 
h) zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

użytkowania nieruchomości - druk Ł. 
Przedstawił: Radca prawny Urzędu Miasta, Walerian Ławnikowski. 
Powiedział, że ta instytucja jest wpisana do miejskich instytucji, nabyła osobowość prawną. 
Jest to kwestia wyposażenia w majątek. Możliwe są tylko takie formy jak: własność, 
użytkowanie wieczyste, najem, użyczenie. Burmistrz Miasta proponuje oddanie w 
użytkowanie wieczyste. Jest to nadal własność Miasta  Użytkownik nie może jej zbyć, może 
część pomieszczeń wynajmować, wydzierżawiać.  
Przegłosowano :  
za -4, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Opinia pozytywna.  
 
Ad 4 Sprawy różne. 
 
Przewodnicząc komisji – powiedział, że stawia wniosek o zbadanie, czy dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej naruszyła dyscyplinę budżetową  w lipcu 2008r. 
 
 



Przegłosowano :  
za -4, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Wniosek przeszedł. 

 
 
Ad 5 Zamknięcie posiedzenia. 
 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenie komisji zakończono o  godzinie  13.20. 
 
Protokółowała: Danuta Holczewska-Szydłowska       
 
                                                                                                  Przewodniczący komisji: 
 
                                                                                                             Janusz Turnik 
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